
Impressieverslag gebiedstafels Bergen.

1ste gebiedstafel 8 maart, Scorlewald, Schoorl
Aantal deelnemers: 70  

2de gebiedstafel 22 maart 2022, Hotel Zuiderduin, Egmond aan Zee
Aantal deelnemers: 60 

Opzet en Impressie eerste gebiedstafel: 
Het grote aantal aanwezigen bestaat uit een divers gezelschap van maatschappelijke 
partners, vertegenwoordigers van bewonersverenigingen, Zaffier, zorginstellingen, 
huisartsen, vrijwilligersorganisaties, leden van de adviesraad van het sociaal domein en 
raadsleden. 
De avond in Scorlewald is geopend door wethouder Wiesehahn waarbij hij vooral de oproep 
doet om de analyse te helpen aanscherpen en elkaar op te zoeken, kennis te maken en uit 
te wisselen. 

Het programma bestaat op deze avond uit twee delen: 
1) Het eerste deel praten de deelnemers met elkaar over de analyse. Dat doen ze aan 

zes tafels waarvan elke deelnemer aan twee tafels meepraat. De tafels zijn ingericht 
rondom de volgende onderwerpen: 

a. Kansrijk opgroeien
b. Bestaanszekerheid
c. Vitaliteitsbevordering
d. Kern Bergen
e. Kern Schoorl 
f. Kern de Egmonden

De tafels leiden tot geanimeerde gesprekken over de analyse. De opbrengt is door 
deelnemers meegegeven in persoonlijke placemats.

2) Het tweede deel stond in het teken van het aanbrengen van focus. Centrale vraag in 
deze ronde is op welke thema’s, op welke plekken of voor welke doelgroepen moeten
we de sociale basis komende anderhalf jaar verstevigen. 
De deelnemers hebben met elkaar over de focus gesproken in zes ‘stations’ waar elk 
een andere kant van deze vraag is belicht. Deelnemers liepen rond en tijdens dit 
gedeelte is ook uitgebreid ruimte geboden om met elkaar kennis te maken, uit te 
wisselen en te netwerken. De opbrengst van deze ronde is opgetekend op een aantal
A3 vellen. 

Wethouder Wiesehahn heeft de avond afgesloten met het bedanken van de deelnemers 
voor hun tijd en bijdrage, een korte toelichting op hoe de inbreng van de avond wordt 
verwerkt en een uitnodiging voor de tweede gebiedstafel. Tot slot konden de deelnemers 
onder het genot van een (alcoholvrij) drankje en hapje nog napraten.

Opzet en impressie tweede gebiedstafel.
Al in de eerste gebiedstafel is duidelijk dat de animo het aantal verwachte deelnemers 
overstijgt. Daarom is voor de tweede gebiedstafel op het laatste moment nog uitgeweken 
van dorpshuis Hanswijk in Egmond naar hotel Zuiderduin. 

Ook deze avond wordt geopend door wethouder Wiesehahn. In de opening blikt hij terug op 
de eerste gebiedstafel. Ook licht hij kort toe wat het doel van deze tweede avond is. 
Allereerst worden de aanwezigen meegenomen in een prestentatie in wat er met hun 
inbreng is gedaan van de eerste avond, welke afwegingen zijn gemaakt als het gaat om het 



aanscherpen van de analyse en de focus en wat de vervolgstappen zijn in het komen en het 
traject om te komen tot een vastgesteld gebiedsplan. 

Vervolgens bestaat ook deze avond uit twee delen: in het eerste deel worden de deelnemers
uitgenodigd om langs een viertal ‘station’ de voorgestelde aanpassingen op de analyse en 
de gekozen focus te toetsen en aan te scherpen. Deelnemers kiezen zelf een ‘station’ waar 
zij een bijdrage aan willen leveren. Hieronder vindt u een korte impressie van wat er per 
“station” is meegegeven

Kernen
De deelnemers doen nog enkele aanvullingen. Zo is laaggeletterdheid, en als gevolg 
daarvan armoede, een aandachtspunt. Ook wordt aandacht gevraagd voor het belang van 
ontmoetingsplekken en voor huisvesting. Ook al maakt dit laatste geen deel uit van het 
sociaal domein, het heeft er wel invloed op. 

Bestaanszekerheid
Zelfredzaamheid is genoemd als belangrijk thema voor alle doelgroepen, en elke doelgroep 
vraagt zo zijn eigen aanpak. Verder is er sprake van verborgen armoede, die gepaard gaat 
met schaamte: mensen durven vaak geen hulp te vragen. Ook bij nieuwkomers speelt dit. 
Omdat zij de taal niet spreken, weten zij ook de weg naar regelingen en hulp niet te vinden. 

Kansrijk opgroeien
De focus zou niet alleen moeten liggen op het kind, maar ook op de opvoeders. 

Vitaliteitsbevordering
Mobiliteit is geen doel op zich, maar een middel tot zelfredzaamheid en bewegingsvrijheid. 
Daar mag de focus meer op komen te liggen. Door de juiste ondersteuning, netwerken en 
matching aan te bieden, kan voor vrijwilligers een vitaal klimaat worden gecreëerd.

In het tweede deel van de avond staat het versterken van de samenwerking in de uitvoering 
centraal. Deelnemers kunnen op twee van de drie speeddatetafels meepraten over concrete 
verbindingen en samenwerking op de volgende drie thema’s: 

1) een campagnematige aanpak om het eigenaarschap onder inwoners op het 
verstevigen van de sociale basis te vergroten. 

2) Het versterken van de verbindingen tussen het sociaal team en alle informele en 
formele betrokken partners binnen de sociale basis. 

3) Het versterken van netwerken in de wijken of rondom een focusthema binnen de 
sociale basis. 

De speeddatesessie hebben een brainstormend karakter, hebben tot doel elkaar te 
inspireren in de samenwerking en met elkaar uit te wisselen welke kansen er liggen om de 
samenwerkingen te versterken. Hieronder vindt u een korte impressie van de speeddate 
tafels: 

Speeddate campagnematige aanpak verstevigen sociale basis;
Er is gesproken over het doel van de campagneaanpak, daar zijn allerlei suggestie voor 
gedaan: meer vrijwilligers werven, meer omzien naar elkaar, vitaliteit bevorderen, activeren 
om mee te doen, durven hulp te vragen? SMART doelen bepalen. Er is aandacht gevraagd 
voor het taalgebruik in een campagne, deze moet mensen actief aanspreken, boeien en 
inspelen op de menselijke maat. Er zijn veel goede communicatievoorbeelden genoemd uit 
de verschillende wijken (zoals de buurtapp in Saenegheest). Meegegeven is om te 
onderzoeken naar mogelijkheden om partijen te betrekken, zoals studenten communicatie, 
jongerenwerk en het (basis)onderwijs voor maatschappelijke stages. Verschillende 



organisaties meldden zich aan om mee te doen aan de ontwikkeling en verdere uitwerking 
van een campagnematige aanpak van het verstevigen van de sociale basis. 

Verbinding sociaal team
Er is behoefte aan meer zichtbaarheid van en directe lijnen/vaste contactpersonen met het 
Sociaal Team, en kansen om elkaar te ontmoeten. Voorgesteld wordt dat leden van het 
Sociaal Team worden gekoppeld aan contactpersonen bij instellingen/organisaties. Aandacht
wordt gevraagd om geen dingen dubbel te doen. Partijen geven aan wat zij zelf al doen op 
het gebied van preventie, zoals het bezoeken van cliënten, trainingen en presentaties geven,
en onderzoeken waar doelgroepen behoefte aan hebben.

Samenwerking in dorp/kern/wijk
Voorgesteld wordt om bestaande netwerken zichtbaarder te maken, waarbij helder is wie 
waarvoor terecht kan. De BES-appgroep is een stap in de goede richting. Organiseer 
netwerkbijeenkomsten, eventueel op thema. Aangegeven wordt dat ontmoetingscentra en 
zichtbaarheid belangrijk zijn: hoe vinden we elkaar? Hierop wordt de regie gemist. Thema’s 
die spelen zijn: Jongeren zijn lastig te bereiken, net als nieuwkomers. Daar zijn andere 
media/manieren voor nodig (‘á la TikTok’ voor jongeren). Kennemer Wonen wil een pilot 
starten waarbij nieuwkomers worden gekoppeld aan een buurtgenoot. Zo proberen ook 
andere partners de doelgroepen actief te benaderen, bijvoorbeeld door samen te werken met
bewonersverenigingen, en hun eigen aanbod breder bekend te maken. 

De tweede avond wordt afgesloten door wethouder Wiesehahn waarin hij aanwezigen 
hartelijk bedankt voor de betrokkenheid, tijd en aandacht. Hij geeft aan dat de behoefte aan 
onderling contact breed gevoeld en gedeeld is en zegt dan ook toe om het initiatief te nemen
om in het najaar een vervolg netwerkbijeenkomst te organiseren. Tot slot wordt toegezegd 
dat de deelnemers aan de gebiedstafels nadat het gebiedsplan is vastgesteld zij daarvan op 
de hoogte worden gesteld en allen het definitieve gebiedsplan (een link) ontvangen. Ook 
worden zij geïnformeerd op welke wijze een vervolg wordt gegeven aan de speeddatetafels. 

Algehele indruk:
De algehele indruk van de twee gebiedstafels is positief. Deelnemers tonen zich allen zeer 
betrokken en zijn enthousiast over het initiatief van de gemeente om deze tafels te 
organiseren. Het is duidelijk dat er behoefte is aan onderling contact. Beide gebiedstafels zijn
volop benut om te netwerken. Diverse deelnemers maakten afspraken met elkaar voor een 
vervolgcontact. Ook heeft men aangegeven geïnteresseerd te zijn in het vervolg van de 
gebiedstafels. Men blijft graag aangehaakt, om zo te kunnen meewerken aan het verstevigen
van de sociale basis in de gemeente Bergen. 


